
Hoogstraten, een plezant stadje met smaak! 

 

96% van de Hoogstratenaren woont graag in dit stadje met haar sublieme mengeling 

van dorpse gemoedelijkheid en stadse faciliteiten. 80% geeft aan zelfs ronduit fier te 

zijn op Hoogstraten. Kortom, een stadje als het onze besturen is een groot 

geschenk. En N-VA Hoogstraten wil dan ook met degelijk beleid van Hoogstraten een 

plezant stadje met smaak maar ook met bovenregionale uitstraling maken. 

Een Hoogstraatse cultuurkuur 

Om de bovenregionale uitstraling waar te maken, moet Hoogstraten werk maken van 

een volwaardig multifunctioneel cultureel centrum. Een cultuurcentrum waar 

ook onze verenigingen terecht kunnen voor vergaderingen, repetities en optredens. 

Cultuur is voor en van iedereen. We willen dan ook meer aandacht besteden aan een 

laagdrempeliger aanbod dat een ruimer bereik heeft dan het traditionele 

cultuurpubliek, voor welke we natuurlijk ook ruimte maken in de programmatie. Ons 

nieuwe cultuurcentrum moet een huis worden waar Hoogstratenaren zelf cultuur 

kunnen maken, van een gevarieerd cultuuraanbod kunnen genieten en elkaar ook 

gewoon kunnen ontmoeten. 

En daar is ook echt behoefte aan bij de bevolking. Amper 46% van de inwoners is 

tevreden over de culturele voorzieningen in Hoogstraten. 

Deze centralisatie van de cultuurinfrastructuur wil echter niet zeggen dat we enkel 

op deeldorp Hoogstraten focussen. Ook de decentrale cultuurbeleving in de 

deeldorpen moet gestimuleerd worden. 

De bibliotheek is niet meer. Lang leve het kenniscentrum! 

Voor de bibliotheek beogen we een herziening van het BIB-plan. De bibliotheek 

heeft de voorbije jaren al goed ingespeeld op de verschuiving van ontleenpunt naar 

een kenniscentrum. We moeten echter op de nieuwe identiteit van de bibliotheek 

blijven inspelen. Zo moeten we evalueren hoe de deelbibliotheken een toegevoegde 

waarde zijn voor de hoofdbibliotheek. Met een vergrijzende en op termijn minder 

mobiele bevolking kan een boekenmobilhome een piste zijn. We moeten buiten de 

kadertjes durven denken. 

Daarnaast moeten ook flankerende activiteiten uitwerken. De bibliotheek biedt 

momenteel tal van interessante en maatschappelijk relevante lezingen en workshops 

aan. Maar ze kan ook hiaten in het onderwijs ondervangen. Momenteel staan 

onze scholen nog huiverig tegenover het opnemen van hoogtechnologische vakken 

zoals programmeren. Onze bibliotheek beschikt over de mogelijkheden om een 

cursus ‘programmeren voor kinderen’ aan te bieden. Of een creatieve FabLab+-

cursus waarbij jeugdige creatievelingen ideeën komen uitwerken en werken met 3D-

printers, robots, lasers enzovoort. Uit cijfers blijkt dat de bibliotheek alvast in trek is 

bij onze jeugd. Maar liefst 52% ontleent er boeken, waarmee we 11% boven het 

Vlaamse gemiddelde scoren. 

Maar bovenal spelen de bibliotheken een belangrijke rol in de preventie van 

laaggeletterdheid bij kinderen met een andere taalachtergrond of uit een 



armoedecontext, maar ook bij volwassenen. De bibliotheek kan haar aankoopbeleid 

hierop afstemmen of samen met de scholen bekijken hoe ze deze rol optimaal kan 

invullen. 

Daarom zullen wij blijven inzetten op Digidak. In onze huidige samenleving is 

technologie en het gebruik van nieuwe media om te communiceren onmisbaar 

geworden. Dankzij de nieuwe technologische ontwikkelingen wordt het leven ons een 

stuk makkelijker gemaakt. Spijtig genoeg kan niet iedereen hiervan mee profiteren. 

Digibeten hebben niet alleen met een gemis te maken waarbij ze niet kunnen 

deelnemen aan onze nieuwe ‘digitale’ manier van samenleven, maar ook met een 

serieus achterstand op de arbeidsmarkt. Digidak is een methodiek om via 

kleinschalige en laagdrempelige openbare computerruimten mensen - in het 

bijzonder kansengroepen - te laten kennismaken met de mogelijkheden van nieuwe 

media. 

Met sport dragen wij bij tot uw welzijn 

Een gezonde geest in een gezond lichaam. Door onze ‘zittende samenleving’ met 

kantoorwerk, autorijden, televisie en computer is er steeds meer bewegingsarmoede. 

Nochtans kennen wij met 112 verenigingen een bloeiend sportverenigingsleven. 

1 op de 3 Hoogstratenaren zijn lid van een sportvereniging. En de 

sportverenigingsmarkt is nog niet verzadigd. Zo vulde hockeyclub HCNK een hiaat in 

het sportaanbod en na 2 jaar werking kent de club een florerende werking. En er zijn 

nog kansen: zo is er bijvoorbeeld nog geen basketbalclub. 

Om te kunnen sporten is er in de eerste plaats goede basissportinfrastructuur 

nodig voor clubs maar ook voor de individuele sporter (cfr. Finse piste, zwembad, 

…). We brengen daarom de bestaande sportinfrastructuur in kaart en maken op basis 

hiervan een masterplan over sportinfrastructuur op.  

Daarbij willen we wel in de eerste plaats de sportverenigingen stimuleren in hun 

zelfredzaamheid en een actieve rol laten spelen. Het is voor de stad een financieel 

onhaalbaar plaatje om voor elke sportvereniging sportinfrastructuur geheel op eigen 

kosten uit de grond te stampen. Deze zomer kregen we bijvoorbeeld het goede 

nieuws dat de Vlaamse Overheid een aanzienlijke subsidie toekent aan de bouw van 

een nieuwe gym. Dit succesdossier kwam er door een goede samenwerking tussen 

de sportclub, de stad, de provincie en Vlaanderen. 

Tenslotte willen we ook sport tot bij kansengroepen brengen. In de eerste plaats 

denken we daarbij aan het ondersteunen van G-sport. Dat kan op tal van manieren, 

bijvoorbeeld door dit via de werkingssubsidie voor verenigingen extra te belonen. 

Ook willen we samen met de sportraad en het OCMW bekijken hoe we sport nog 

meer inclusief kunnen maken. Met ‘Beweging op verwijzing’ zijn we hiermee al van 

start gegaan. We sporten niet enkel voor de sport. Van sport gaat een enorme 

gemeenschapsvormende kracht uit. Sportevenementen als de jaarlijkse 

stratenloop zorgen voor grote samenhorigheid. Sport draagt bij tot algemeen 

welzijn en bevordert de inclusie van kansengroepen in onze samenleving.. 

Hoogstraten blijft verder inzetten op sport als verbindende factor. 



Aansluitend hierop heeft het voorbije WK getoond dat sporters van vreemde komaf 

zoals meerdere Rode Duivels een rolmodel voor allochtone jongeren kunnen zijn 

waardoor ze zich makkelijker met de gemeenschap identificeren. En ook: wie iets 

met zijn talent doet, kan ook doorstoten. We kunnen dit positieve verhaal 

meenemen in het sportbeleid. 

Onze verenigingen eerst! 

Het belang van onze verenigingen als lijm voor onze gemeenschap kan niet 

onderschat worden. Zij brengen mensen samen en geven mensen de kans om zich 

verder te ontwikkelen. Ook komen tal van sportieve en culturele initiatieven van 

onze stad van hen. Tenslotte nemen ze belangrijke maatschappelijke taken op zich, 

zoals de Hoogstraatse Reddersclub en het Rode Kruis Hoogstraten. 

Het is daarom van groot belang dat Hoogstraten haar verenigingen koestert door 

hen via logistieke steun, subsidies, vergader- en opslagruimte en tal van 

andere manieren te ondersteunen. We willen hen ook meenemen in ons AED-

programma en een EHBO in sportverenigingen promoten. Kortom, de verenigingen 

zijn onze partners in een Hoogstraats verhaal dat we samen schrijven. 

Omdat wij graag spelen en fuifbeesten zijn! 

Kinderen moeten buiten kunnen spelen. We zetten hierop al in met 

buurtspeelpleintjes, maar het kan nog beter! Daarenboven groeien wijken met 

kinderen mee op. We moeten dus buurtspeeltuintjes blijven evalueren. Wijken 

met jonge kinderen zijn blij met een schommel, maar tieners vinden een 

basketbalring vast leuker dan een kwikkwak, of gewoon een hangplek met een 

aangename sociale controle. En misschien hebben nog andere wijken eerder 

behoefte aan een petanqueterrein: ook senioren spelen nog graag. Ook daar 

moeten we meer over nadenken. Maar bovenal willen ook meer groene speelruimte 

organiseren en faciliteren, bijvoorbeeld met speelbossen.  

Maar behalve speelvogels zijn Hoogstratenaren ook fuifbeesten. 76% van de 

inwoners is tevreden over de uitgaansgelegenheden in Hoogstraten. Zoals reeds 

uitgelegd wordt in onze programmapunten voor ondernemers, is een stimulerend 

beleid naar onze horeca toe belangrijk. 

Maar vooral willen we een beter fuifaanbod voor onze jeugd organiseren. 

Kunnen fuiven in eigen stad is niet alleen voor de jeugd maar ook voor de ouders 

prettig. Daarom moet werk gemaakt worden van een volwaardige fuifruimte waar 

jongeren uit de bol kunnen gaan, maar de (geluids)overlast voor de omgeving in 

goede banen geleid wordt. Ook willen we in overleg met de horeca bekijken hoe we 

van Hoogstraten nog meer een hotspot voor de jeugd kunnen maken. Het is in de 

eerste plaats voor de jonge mensen, maar ook voor de ouders plezant als men in 

eigen gemeente kan feestvieren of op café af te spreken om eentje te gaan drinken. 

Tenslotte willen we ook fuiven in de deeldorpen blijven aanmoedigen. Daarbij 

willen we als overheid mee nadenken over het transport van en naar de fuiven. De 

fuifbus van provincie Antwerpen is een optie, maar er zijn nog creatieve pistes die 

samen met jeugdraad bekeken kunnen worden. 



Omdat ook u graag in Hoogstraten de toerist uithangt 

Toerisme is voor Hoogstraten economisch belangrijk. In ons hoofdstuk ‘Een 

Hoogstraten met een kloppend ondernemershart’ geven we aan dat we hierin willen 

investeren met onder andere doordachte city marketing. We willen Hoogstraten 

als bourgondisch en groen stadje met smaak ten volle promoten. Ook moeten we de 

zakelijk toerismemarkt meer aanboren. 

Maar inmiddels willen we ook tal van andere toerismeacties ondernemen met een 

verlenging van het fietspad langs de Mark tot aan de Zeemansbrug. Ook willen 

we de toeristische potentie van Wortel Kolonie nog meer tot haar recht laten 

komen. De kolonie is dit jaar nog niet erkend door de Unesco als werelderfgoed. We 

moeten samen met Kempens Landschap, de provincie en Merksplas ons dossier nog 

verder uitwerken. Dit biedt de kans om ook toeristische component verder uit te 

werken. 

 

Daarnaast beschikt Hoogstraten met de Mosten over een diamant van een 

recreatiedomein dat voor iedereen toegankelijk is. De stad doet hierin de nodige 

investeringen, maar we willen de uitbating van de Mosten verder faciliteren. 

Tenslotte willen we met digitale borden in de deeldorpen onze inwoners beter 

informeren over alle activiteiten die er in Hoogstraten plaatsvinden. 

Erfgoed, een delicate kwestie in meerdere betekenissen 

Een volk mag nooit haar eigen (cultuur)geschiedenis uit het oog verliezen wanneer 

het de toekomst vormgeeft. Dat gaat ook op voor de planning of vormgeving van 

onze ruimte. Er moet plaats kunnen gemaakt worden voor nieuwe projecten, maar 

daarbij mag men niet blindelings over waardevol erfgoed walsen. Toch zal men ook 

keuzes moeten maken. Willen we erfgoed behouden, dan moeten we het 

bijvoorbeeld soms kunnen aanpassen aan hedendaagse noden. Als we deze keuze 

niet kunnen maken, dan dreigt er nog meer erfgoed verloren te gaan.  

N-VA pleit voor een volledige en realistische inventaris van het erfgoed in 

Hoogstraten. Daarnaast willen we ook het historische karakter van de Vrijheid 

bewaken. Uit respect voor de architectuur van weleer, maar ook om het 

karakteristieke van Hoogstraten niet verloren te laten gaan. 

In dat kader willen we historische gebouwen zinvol herbestemmen. Zo moeten 

we samen met de inwoners van de deeldorpen het gesprek aangaan wat we met 

onze kerken, die zelden nog volstromen, op termijn willen doen. Het onderhoud van 

onze kerken kost handenvol geld en ze verdienen beter dan te verkommeren. We 

willen met bevolking nadenken over hoe we van de nood een deugd maken en welke 

creatieve invulling sommige kerken of kapellen kunnen krijgen. In het binnen- en 

buitenland zijn al heel wat herbestemmingen gebeurd die ons in het denkproces 

kunnen inspireren. 


